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“A Barcelona som 200.000 famí-
lies i, si ens organitzem, podem
aconseguir un canvi històric. Hem
dit prou”. Amb aquestes paraules
es va presentar el dia 9 de maig da-
vant dels mitjans de comunicació
el Sindicat de Llogaters. Durant la
presentació, un dels seus porta-
veus, Jaime Palomera, va afirmar
que “si els propietaris sempre han
estat organitzats, és hora que els
llogaters també ho estiguem”. Tres
dies més tard, el dia 12, es va cele-
brar l’acte públic de presentació al
Casinet d’Hostafrancs, que es va
omplir a vessar.

Feia mesos que la creació del
Sindicat de Llogaters es gestava.
L’augment dels preus de lloguer a
la ciutat no ha parat de créixer en
els darrers temps. En l’últim any
l’augment ha estat del 9% i a finals
del 2016 el preu mitjà per llogar un

pis era de 801 euros. “Un de cada
tres treballadors cobra menys de
843”, recorden des del sindicat en
el seu manifest fundacional. Un
manifest on es pot llegir que el nai-
xement del sindicat té per objec-
tiu “la defensa del dret a l’habitatge
i un lloguer assequible, estable, se-
gur i digne”. Al mateix temps,
també es reivindica que es garan-
teixi “la funció social dels habi-
tatges a través de la ferma pro-
tecció de l’ús residencial per sobre
de l’ús econòmic o especulatiu de
qualsevol tipus”.

CONTROL DE PREUS
Una de les mesures que demana el
Sindicat de Llogaters és “el des-
envolupament de mesures legis-
latives pel control i la limitació dels
preus del lloguer”. Tot i que l’A-
juntament també s’ha mostrat
partidari d’aquesta mesura, i ha po-
sat d’exemples les ciutats de París
i Berlín, les competències en la ma-
tèria són estatals i el govern es-
panyol no està per la labor. De fet,

el ministre de Foment, Iñigo de la
Serna, ho va descartar el passat
mes d’abril durant una trobada que
va tenir amb l’alcaldessa Colau. 

I què ens pensen els experts
d’aquesta proposta? Montse Pa-
reja, professora d’Economia i in-
vestigadora de la Universitat de
Barcelona i especialista en el mer-
cat de lloguer, afirma que “el con-
trol de preus té, històricament,
efectes negatius”, tot i que afegeix
que “actualment podria tenir sen-
tit en determinats barris, ja que el
mercat no ho pot resoldre tot”. Pa-
reja considera que la situació del
mercat de lloguer a la ciutat s’ex-
plica per diversos factors, entre els
quals hi ha “un mercat de lloguer
històricament reduït” i una “man-
ca d’habitatge social que cobreixi
les necessitats de sostre de deter-
minats col·lectius”, cosa que pro-
voca  que “aquesta funció l’hagi as-
sumit el mercat de lloguer”.

Qui no veu gens bé aquesta op-
ció és el president de la Cambra de
la Propietat Urbana, Josep Ràfols.

“És poc eficient per solucionar els
problemes. La situació de Berlín i
París no té res a veure amb Bar-
celona. La primera és una ciutat
subvencionada i amb molt de sòl
i la segona té uns preus més alts
que no admeten comparació amb
Barcelona”, apunta Ràfols. Se-
gons el president de la Cambra de
la Propietat Urbana, el que és ne-
cessari és “fer créixer el parc de llo-
guer, però cal donar garanties als
inversors”. 

DESNONAMENTS INVISIBLES
Durant la presentació als mit-
jans, els portaveus del Sindicat de
Llogaters també van alertar del fe-
nomen dels desnonaments invi-
sibles que s’estan produint a cau-
sa de la finalització dels contrac-
tes de lloguer firmats el 2012.
“Només aquest any finalitzen
44.000 contractes a Barcelona”,
van afirmar. Els desnonaments in-
visibles són els casos on es pro-
dueix un augment del lloguer per
part del propietari i el llogater es

veu obligat a marxar de casa.
“Això provoca desplaçaments in-
visibles de població que no apa-
reixen a les estadístiques”, va
apuntar Lourdes García, una de les
portaveus del sindicat. 

Davant d’aquest panorama,
des del Sindicat de Llogaters han
decidit que mostraran una actitud
combativa cap a les administra-
cions. De fet, a la part final del ma-
nifest recorden la vaga de llo-
guers del 1931 com un exemple
que “la defensa dels drets dels in-
quilins no és una experiència nova
a casa nostra”. “Nosaltres farem
servir tots els mitjans al nostre
abast per pressionar les admi-
nistracions i els propietaris que es
lucren injustament. I tots els mit-
jans significa tots els mitjans”, va
advertir Palomera durant l’estre-
na del sindicat. La resposta de la
Cambra de la Propietat Urbana no
es va fer esperar i, dos dies després,
el seu gerent va advertir que “cal
anar amb cura perquè als propie-
taris no se’ls pot atemorir”. 

Els llogaters ja tenen sindicat
» El Sindicat de Llogaters es presenta demanant mesures legislatives “pel control dels preus de lloguer”

» L’entitat recorda la vaga de lloguers del 1931 i diu que farà servir “tots els mitjans” per fer pressió

Albert Ribas
BARCELONA

El Casinet d’Hostrafrancs es va omplir per la presentació del sindicat i un centenar de persones van haver de seguir l’acte des del carrer. Fotos: Sindicat de Llogaters
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Un diari plural

per Iu Forn

4El 'fidget spinner' i el ciberatac

I mentre el planeta pateix un
atac informàtic global que en-
cara no sabem com acabarà i
que ha provocat el pànic, la ge-
neració digital embogeix als pa-
tis de les escoles jugant amb un
senzill estri analògic anomenat
fidget spinner. Si vostè té ca-
nalla en edat “fitdget” no només
sap del què li parlo sinó que en
té un. Sí, perquè quan va anar a
comprar el de la mainada, se'n
va firar un per a vostè, que ja ens
coneixem tots plegats –i totes
plegades–.

El mecanisme és senzill: tres
puntes amb un centre giratori
cada una que, a la vegada, giren
sobre un eix que pots sostenir
amb la mà, amb el dit, amb el
nas, amb el genoll o amb el que
es vulgui o pugui. La història de
giny, però, és més complicada.
I els efectes que està provocant
a les escoles, també.

Va ser creat fa uns vint anys
per ajudar a nens amb autisme
i TDH. La idea era que l'habili-
tat necessària per fer-lo funcio-
nar i els efectes visuals que pro-
voca en girar relaxés els nens
amb aquestes malalties i els
ajudés a concentrar-se. Ara,
molts professors es troben que
a classe tothom està més pen-
dent de concentrar-se amb el
fidget spinner que dels contin-

guts curriculars i ja han co-
mençat les prohibicions.

El més fascinant és que te-
nint milions de possibilitats de
viure aventures digitals tan re-
als que semblen certes, la ca-
nalla faci moneda falsa per po-
der jugar amb una cosa que
vindria a ser una baldufa evo-
lucionada. Que, per cert, les
baldufes 3.0 també ho estan
petant i no fa pas tant era difí-
cil de trobar segons quins mo-
dels per internet perquè s'havien
exhaurit. I no m'estranyaria
que aviat tornés el io-io, un es-
tri que ja trobem representat en
una copa de la Grècia de 5 segles
abans de Crist.

¿Consol de romàntics de
quan jugàvem amb una caixa
de sabates buida i la conver-
tíem en el que la nostra imagi-
nació era capaç de crear i que
voldríem que el món s’hagués
aturat allà? ¿Prevenció davant
d'un món que canvia a gran ve-
locitat i que tenim la sensació
de no controlar perquè ens su-
pera permanentment? Potser
hi ha un punt d'això, sí. Però no
deixa de ser interessant que el
caos provocat pel famós cibe-
ratac global convisqui amb
tota la nostra canalla jugant
amb un estri que podria ser de
quan els nostres avis. I, tal ve-

gada, aquesta és la prova que
amb les pantalles i el núvol
passarà el mateix fenomen que
amb el menjar i tornarem al
producte de proximitat i de
temporada, però sense aban-
donar del tot el mundialisme
alimentari.

Primer ens va fer gràcia
menjar cireres per Nadal, però
eren cares i, sobretot, a part de
no tenir gust de res, no tenien
sabor a dies llargs, a bon temps
sense embafar, a anar a prendre
una cervesa fresca en una ter-
rassa i veure passar gent. Men-
jar cireres el dia de la Loteria ens
despertava el gen de l'absurdi-
tat. I així va ser com vam acabar
tornant a reclamar poder men-
jar les coses quan toquen i fer
amanides de tomàquet amb
gust de tomàquet.

I potser un cop més el camí
és l'equilibri i que hi hagi una
miqueta de cada cosa. Els jocs
on-line més evolucionats con-
vivint amb el patinet de tota la
vida i el mango per avió al cos-
tat d'uns espinacs collits per
un pagès a qui podries trobar-
te’l al centre comercial dels vol-
tats del teu poble comprant uns
fidget spinner per als seus fills.

Potser...

Publicat a El Nacional.cat

per Jordi Lleal

Recordeu la pel·lícula El pro-
cés de l’Orson Welles? Als mit-
jans informatius s’anomena
el moviment de la nostra so-
cietat cap a la independència
com “El Procés” i serà per al-
guna cosa que he fet una as-
sociació d’idees amb la fan-
tàstica pel·lícula del mestre
Welles. En una escena, l’ad-
vocat li diu al protagonista,
Anthony Perkins: “A vegades
és millor estar encadenat que
ser lliure”. Ell es rebel·la en
contra del sistema i el sistema
se’n riu de les seves preten-
sions, uns servidors de l’ordre,
que segueixen les consignes
dels seus superiors sense com-
passió. Un sistema amb una
doble moral; entre la Llei que
s’aplica de forma implacable
segons interessi al govern es-
panyol i una Justícia que no
importa massa si s’acompleix
a favor d’uns o d’altres; una so-
cietat corrupta en la qual és pe-

rillós pensar i anar per lliure;
una societat organitzada per-
què tot segueixi igual i sense
canvis substancials. Clarobs-
curs, llums i ombres entre el
que es diu i el que es fa (Mi-
nisterio del Interior, Tribunal
Constitucional, Audiència Na-
cional, Fiscalia, CNI, etc). 

Volen aconseguir que ens
sentim culpables de no sé què,
ni saber per què. Serà per de-
fensar el principi irrenunciable
de la lliure autodeterminació
del nostre poble? La maqui-
nària burocràtica estatal se-
gueix fent la seva feina inexo-
rablement, sense respondre
ni atendre les súpliques dels
que van en peregrinació de
ministeri en ministeri, de tau-
la en taula. M’imagino el pre-
sident Puigdemont, agafant el
pom d’una porta enorme per
intentar obrir-la, a dalt a la llin-
da un rètol “llibertat”. I si en-
tre tots, anem a empènyer? 

Un diari participatiu

4Un procés kafkià

Actualitat a la xarxa

#BatallaAlPSOE #GallAEurovisió

@gabrielrufian: Que un exconsejero de
Caja Madrid que pactó con C's y renunció a
gobernar por no poner urnas en Catalunya
sea la esperanza del PSOE, lo dice todo.

@escarvasopas: Susana Díaz ganó el de-
bate. El PP preocupado por Venezuela.
Manel Navarro disco de oro. Fran Rivera es
un heroe. Y así todo.

#CiberatacMundial

@vpartal: ATENCIÓ: La pista més sòlida
sobre el ciberatac mundial apunta a Corea
del Nord com a responsable. #Ram-
somware.
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SOLIDARITAT4A Catalunya
hi ha un centenar d’infants d’entre
0 i 6 anys que viuen en centres de
protecció. Són nens i nenes que du-
rant un temps no poden estar amb
la seva família biològica perquè no
se’n pot fer càrrec i necessiten una
família acollidora que els ofereixi
l’entorn d’atenció, dedicació, esti-
mació i tendresa que necessiten. 

És en aquest sentit que el De-
partament de Treball, Afers So-
cials i Famílies ha dissenyat un pla
estratègic per aconseguir més fa-
mílies d’acollida. Aquest pla conté
mesures de suport econòmic, tèc-
nic i administratiu per a les famílies
acollidores i una campanya inten-
siva i sectorialitzada de promoció
de l’acolliment i de cerca de famí-
lies. L’objectiu és garantir el dret
dels infants a viure en família acon-
seguint que cap nen o nena de 0
a 6 anys visqui en un centre d’a-
collida o residencial. 

Qui són aquests nens i nenes?
Els infants que esperen una família
d’acollida són infants que, per di-
ferents motius, no poden estar
amb la seva família durant un
temps. És llavors quan la Direcció
General d’Atenció a la Infància i l’A-

dolescència (DGAIA) se’n fa càrrec
i n’assumeix la tutela fins que la fa-
mília biològica de l’infant resol els
problemes que li impedeixen ocu-
par-se’n. Durant aquest temps, els
menors tutelats poden viure en
un centre, amb la família extensa
(avis, tiets, etc.) o en una família aco-
llidora. La Direcció General d’Aten-
ció a la Infància i a l’Adolescència
(DGAIA) i l’Institut Català d’Acolli-
ment i de l’Adopció (ICAA) han de-
cidit apostar per l’acolliment fami-
liar davant del que es fa en centres
per garantir el dret dels infants a viu-
re en família. 

El centenar de nens i nenes
d’entre 0 i 6 anys que viuen en cen-
tres són majoritàriament grups de
germans o infants amb algun tipus
de dificultat en el seu comporta-
ment o diversitat funcional.

Qui pot acollir un infant o ado-
lescent?
Les persones que volen acollir un
infant o adolescent han de dispo-
sar de temps, col·laborar amb els
professionals que fan l’acompan-
yament durant l’acolliment i ac-
ceptar i respectar la història de l’in-
fant i el règim de visites de la fa-
mília biològica. Per fer l'acolli-

ment, tots els membres de la fa-
mília, incloent-hi els fills i filles, si
n'hi ha, han d'estar-hi d'acord.

Quines famílies són més neces-
sàries?
Actualment, hi ha 612 famílies
acollidores a Catalunya que em-
paren 1.017 nens i nenes, però en
calen més. Per això, l’ICAA fa una
crida a totes les famílies que pu-
guin fer aquest gest solidari i com-
promès. Per tal d’aconseguir la
fita que cap nen o nena de menys
de 6 anys estigui en un centre, ca-
len especialment famílies que pu-
guin destinar als infants una gran
dedicació i que tinguin flexibilitat
en els seus horaris. 

Per altra banda, també són
necessàries famílies que es pu-
guin constituir en Unitat Convi-
vencial d’Acció Educativa (UCAE).
Per constituir aquestes unitats, cal
que les persones que volen rea-
litzar l’acolliment tinguin titulació,
formació i experiència en l’àmbit
de la infància i l’adolescència per
tal de poder atendre infants i
adolescents amb necessitats edu-
catives especials, malalties crò-
niques o trastorns de conducta i
grups de germans.

L’acolliment familiar,
un gest solidari i compromès

» La Generalitat busca un centenar de famílies acollidores per a nens i nenes d’entre 0 i 6 anys

PRIMER PAS
Presentar la sol·licitud d’acolliment i els 
documents requerits a una de les seus 
territorials de l’ICAA o a una Institució 
Col·laboradora d’Integració Familiar.

SEGON PAS
Inici del procés de formació i valoració: 

inclou mínim dues entrevistes individuals 
i una entrevista al domicili.

TERCER PAS
Elaboració de l’informe psicosocial, 
el qual descriu les característiques de la família,  
el tipus d’acolliment més idoni i determina 
el perfil de l’infant susceptible de ser acollit.

QUART PAS
Cerca de la família més idònia per a l’infant.

CINQUÈ PAS
L’últim pas consisteix a posar en marxa 
el pla d’acoblament. Es tracta d’un 
procés d’acostament progressiu 
entre l’infant i la família acollidora.

Què cal fer per acollir?

El Departament de Treball, Afers Socials i Famílies ha dissenyat un pla per aconseguir més famílies d’acollida. Foto: Arxiu

acolliment.gencat.cat
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El Palau de la Música acull els
concerts de comiat de Raimon

MÚSICA4El Palau de la Música
està acollint durant aquest mes de
maig els 12 concerts de comiat del
cantautor valencià Raimon. 

Els recitals del veterà cantant
de Xàtiva estan tenint lloc els
tres dies dels caps de setmana, en
uns concerts de dues hores de du-
rada on Raimon repassa els seus
grans temes i els mescla amb
cançons més desconegudes que
ha anat component al llarg dels
anys i amb alguna novetat. En la
roda de premsa de presentació
dels recitals, Raimon va explicar
que ha decidit retirar-se ara, quan

encara es troba molt bé de salut,
“per deixar un bon record i no que
després pensin ‘que malament
que estava’”. El cantautor va afe-
gir que l’ofici de músic comporta
un desgast físic important i que
amb els anys ha anat veient com
“les coses que abans m’agradaven
ara em molesten, com ara que el
coixí no sigui l’adequat”, fent re-
ferència a la quantitat de nits
d’hotel que ha hagut de fer. Per úl-
tim, va remarcar que prefereix fer
diversos concerts en un espai pe-
tit que no un o dos grans concerts
en un lloc com el Sant Jordi. 

Un exfuncionari hauria viscut
tres anys de suposats suborns
CORRUPCIÓ4Concedir llicències
per a apartaments turístics a can-
vi de comissions. Això és el que
presumptament feia l’ex alt fun-
cionari de l’Ajuntament de Bar-
celona, Heliodoro L., un dels prin-
cipals acusats en la suposada tra-
ma corrupta de concessió de lli-
cències per a pisos turístics a Ciu-
tat Vella. Almenys així ho sosté la
fiscal anticorrupció Teresa Duer-
to, en un escrit que recullen di-
versos mitjans i en el qual dema-
na que es mantingui la imputació
de 8 funcionaris, un intermedia-
ri i 13 propietaris d’apartaments. 

Aquesta pràctica hauria per-
mès a Heliodoro L. –director
dels serveis tècnics del Districte
del setembre del 2000 fins al
juny del 2008– viure com a mí-
nim durant tres anys dels suborns
que presumptament cobrava sen-
se necessitat d’utilitzar els in-
gressos de la seva nòmina ni d’al-
tres rendiments declarats.

Tot plegat corroboraria el
que ha afirmat un presumpte in-
termediari de la trama, Joaquín
Q., també investigat, el qual ha
admès que va fer diferents pa-
gaments a mà a Heliodoro L.

Participació | Comença el procés per definir el nou Pla d’Usos
El procés participatiu per definir el nou Pla d’Usos de Ciutat Vella, que ha de garantir “l’equilibri entre
l’activitat econòmica i el dret a la ciutat”, ja està en marxa després que el passat 18 de maig se celebrés

la primera sessió informativa a la seu del Districte. Aquesta primera trobada va servir per detallar 
el calendari de les sessions sectorials de treball, que tindran lloc durant el mes de juny.

TURISME4La plataforma Salvem
les Drassanes va portar el passat
18 de maig el projecte de cons-
trucció de l’hotel de la cadena
Praktik en un solar de la zona sud
del barri del Raval a l’Oficina An-
tifrau i a la Síndica de Greuges.

Aquesta plataforma veïnal con-
sidera que, tal com ja va denunciar
en un comunicat fa unes setmanes,
el departament d’Urbanisme de
l’Ajuntament “porta mesos ocul-
tant informes que són decisius per
concedir o denegar la llicència
hotelera”. Durant la comparei-
xença davant dels mitjans, Anna
Moreno, una de les portaveus de
la plataforma, va explicar que han
demanat en diverses ocasions in-
formes sobre l’aprovació inicial del
projecte, la justificació del traspàs
de metres quadrats entre els dos
edificis que formarien l’hotel i un
informe sobre el reaprofitament
urbanístic. Moreno, però, va ex-
plicar que els tècnics d’Urbanisme
els van reconèixer que no tenen
aquesta documentació perquè no
és necessària, tot i que mesos
abans els haurien assegurat que sí
que ho era. Segons Moreno, això
és “una mala praxi que hauria de
ser investigada”.

És per això que la plataforma
vol que Antifrau posi en marxa una
investigació sobre l’operació ur-
banística al voltant del solar des de
la seva primera venda, l’any 1999.
Salvem les Drassanes també va de-
manar el mateix dia a la Síndica de
Greuges que investigui si es va pro-
duir alguna irregularitat en la re-
qualificació del solar.

En tot aquest procés, Salvem
les Drassanes té el suport de la
FAVB. Un dels seus vicepresi-
dents, Joan Balañach, també va

comparèixer davant dels mitjans.
Balañach va afirmar que el cas d’a-
quest hotel s’ha d’emmarcar en el
“model de turisme massificat”
que els anteriors governs de la ciu-
tat van promoure. 

Qui ho veu diferent és el Grup
Municipal Demòcrata, que a prin-
cipis de mes va afirmar que si el go-
vern municipal no lliura la llicèn-
cia a aquest hotel “incorrerà en de-
licte de prevaricació”. 

PISOS TURÍSTICS
Paral·lelament, i en el marc del de-
bat sobre el turisme que afecta el
districte, continua la batalla de l’A-
juntament contra la presència de
pisos turístics il·legals. El 10 de
maig el consistori va presentar un
balanç dels darrers 16 mesos -fa re-
ferència a tot el 2016 i als primers
quatre mesos d’aquest 2017- que
mostra com el govern municipal
ha obert a Ciutat Vella 1.514 ex-
pedients per pisos turístics il·legals,
que han generat 991 sancions i 768
ordres de tancament.

D’aquestes 768 ordres de ces-
sament, 548 es van decretar el
2016 i 220 durant aquest 2017. De
moment se n’han acatat 250,
mentre que la resta segueixen el

seu curs legal. Al mateix temps,
l’Ajuntament també va anunciar
que ha doblat, al conjunt de la ciu-
tat, el cos de visualitzadors de pi-
sos turístics il·legals, que passaran
de 20 a 40. La mesura respon als
pactes  del govern municipal amb
ERC per aconseguir el seu suport
en la recent aprovació del  Pla Es-
pecial Urbanístic d’Allotjaments
Turístics (PEUAT). El portaveu re-
publicà, Jordi Coronas, va de-
fensar que el fet d’augmentar els
recursos de detecció i inspecció
dels pisos turístics il·legals també
servirà per “acabar amb els dis-
cursos turismofòbics”.

HOTEL MAGDALENES
Precisament, enmig d’algunes de
les accions de rebuig al turisme que
la ciutat ha viscut en les últimes
setmanes, un grup d’una trentena
de persones, segons va publicar
Betevé, van entrar l’1 de maig a
l’Hotel Catalonia Magdalenes, si-
tuat al carrer de les Magdalenes del
Gòtic, i van fer destrosses a l’en-
trada i a la recepció. Durant l’ac-
ció, que va durar uns 30 segons i
va quedar enregistrada per dife-
rents càmeres de seguretat, els ata-
cants anaven tots disfressats. 

Una imatge del solar on està previst fer l’hotel. Foto: Línia Ciutat Vella

Els veïns porten l’hotel de les
Drassanes a Antifrau i a la Síndica
» Salvem les Drassanes denuncia que Urbanisme els oculta informes

» Demanen que es revisi tota l’operació urbanística, iniciada el 1999

Raimon, en un dels concerts al Palau de la Música. Foto: Antoni Bofill



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com -  686 42 95 17
7 | líniaciutatvella.catMaig 2017



| 8 líniaciutatvella.cat Ciutat VellaMaig 2017

El Districte presenta una
reforma tèbia de la Via Laietana
URBANISME4La regidora del
Districte, Gala Pin, va presentar a
principis de mes el projecte de re-
forma de la Via Laietana. Més que
un projecte integral de reforma,
però, es tracta de l’aplicació d’una
sèrie de canvis concrets que el ma-
teix Districte ha definit com a
“millores puntuals”.

Així doncs, s’invertiran dos
milions d’euros per eliminar les
mitges rotondes de la plaça d’An-
toni Maura i guanyar espai per a
voreres. També es milloraran les
voreres i s’ampliaran els passos de
vianants. El que no hi haurà, de
moment, és una reducció de carrils.

Les reformes, però, no han
agradat ni al PSC, soci de govern

de Barcelona En Comú, ni a veïns
i comerciants. Aquests últims són
el col·lectiu que des de fa temps
reivindica amb més força la trans-
formació d’aquesta via. El socia-
lista Daniel Mòdol va descriure el
projecte com “un pedaç i no una
reforma de consens” i es va mos-
trar molest d’haver-se’n assaben-
tat “per la premsa”. Per la seva
banda, els comerciants van deixar
clar que l’únic projecte que ac-
ceptaran és la reforma completa
de la via. De fet, han signat un con-
veni amb la UPC on 10 alumnes
d’aquesta universitat participa-
ran en un concurs de propostes de
reforma. Les tres guanyadores es
presentaran a l’Ajuntament.

L’espai cultural de gestió cívica
Casa de la Barceloneta estaria a
punt de desaparèixer després de la
polèmica que va causar el passat
mes d’abril la denúncia d’un grup
d’extreballadors per presumpta
gestió opaca i irregular.

El passat 15 de maig l’espai va
celebrar una assemblea que havia
de servir per triar una nova junta.
El relleu, però, no va ser possible,
ja que no es va presentar cap can-
didatura per liderar el centre. Da-
vant d’una situació com aquesta, els
estatuts de la Casa de la Barceloneta
estableixen que cal designar una co-
missió liquidadora, cosa que no es
va acabar fent durant l’assemblea.

Una integrant de l’última jun-
ta, els membres de la qual formen
part de l’Associació de Veïns de
l’Òstia, explica a Línia Ciutat Vella
que a finals d’any ja van comuni-
car al Districte la seva voluntat de
no seguir perquè al setembre es van
quedar sense tresorer. Al mateix
temps, es defensa de les acusacions
de nepotisme i mala gestió rebudes
i assegura que “s’han dit moltes fal-
sedats” sobre la seva gestió i rei-
vindica que fa temps que han tre-

ballat per trobar un nou equip. De
fet, l’ara ja antiga junta va publicar
un comunicat després de la de-
núncia dels extreballadors on as-
seguraven que s’havia “perpetrat un
linxament” que els estava generant
“un patiment extrem”.

DENÚNCIA ACCEPTADA
Encara que, com tot sembla in-
dicar, la Casa de la Barceloneta
acabi tancant, la investigació so-
bre la gestió de l’última junta
continuarà. I és que la Síndica de
Greuges de la ciutat ha acceptat la
denúncia que va presentar una de
les extreballadores, on demana
que s’investigui la gestió a través
d’una auditoria. Aquesta extre-
balladora, que va formar part del
centre des de la seva obertura el
2012 i va plegar el passat mes de
setembre, afirma a Línia Ciutat
Vella que “tot funcionava molt bé

fins que el 2015 va entrar aques-
ta junta i les tres persones que la
formaven van començar a fer el
que van voler”.

D’altra banda, Ivan Patrici
Navarro, el primer treballador
que va denunciar la situació, ex-
plica a aquest periòdic que la con-
ciliació laboral amb la qüestiona-
da junta ja s’ha resolt. “M’espera-
ven amb els xecs que jo reclama-
va, cosa que evidencia que reco-
neixen que el meu acomiada-
ment va ser improcedent”, diu.

Per la seva banda, fonts del
Districte han afirmat a Línia Ciu-
tat Vella que tenen “constància
que no es va presentar cap candi-
datura nova” i que convocaran “la
comissió de seguiment del conveni
per conèixer tant la situació actual
com l’estat del conveni”. Caldrà
veure si això pot evitar o no el més
que probable tancament de l’espai.

La Casa de la Barceloneta, envoltada per la polèmica. Foto: Línia Ciutat Vella

La Casa de la Barceloneta es
queda sense junta i podria tancar
Albert Ribas
LA BARCELONETA

Els veïns del Gòtic entren 
per primera vegada al Borsí

EQUIPAMENTS4Un grup de veïns
del Gòtic van poder visitar el 6 de
maig l’antic edifici de la Llotja, co-
negut popularment com el Borsí.

Els veïns, acompanyats del ti-
nent d’alcalde de Cultura, Jaume
Collboni, i de la regidora del Dis-
tricte, Gala Pin, van poder des-
cobrir les interioritats d’aquest
emblemàtic edifici, que acollirà la
Biblioteca Gòtic-Andreu Nin des-
prés que fa uns mesos es tanqués

la compra a la Generalitat per
part de l’Ajuntament. 

Durant la visita, la regidora
Gala Pin va explicar que l’objectiu
és començar les obres de la bi-
blioteca al més aviat possible. El
pressupost inicial és de 3,5 milions
d’euros. Pin, d’altra banda, també
va descartar del tot el projecte que
Mediapro va fer públic fa dos
anys per convertir el Borsí en un
museu dedicat a Woody Allen.
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URBANISME/ Representants de les diferents entitats veï-
nals del districte de Ciutat Vella i la FAVB van llençar un
crit d’alerta el mes passat, en ple judici del cas Palau, en
relació al projecte de construcció de l’hotel del Palau de
la Música, actualment paralitzat.

En una compareixença davant dels mitjans des de la
seu de la FAVB, els representants veïnals van demanar a
l’actual Ajuntament que posi “llums i taquígrafs” a les ges-
tions sobre la retirada del Pla General Metropolità (PGM)
que buscava facilitar la construcció de l’hotel i que encara
continua vigent. Consideren que el projecte “desvaloritza
l’urbanisme del casc antic de Barcelona”. La veu cantant
de la reivindicació la va dur l’exregidora de Ciutat Vella du-
rant l’època que el cas de l’hotel va començar a prendre
forma, Itziar González, i que va dimitir després de no
poder aturar-lo. “Fa dos anys que hi ha l’actual govern i la
modificació del PGM que permet l’hotel segueix vigent.
Ens consta que políticament el volen frenar i volem saber
qui ho està fent”, va afirmar Gonzàlez, al mateix temps que
va exigir “un seguiment de què s’està fent”. “Hi ha una ar-
quitectura administrativa que s’ha de fiscalitzar i volem
saber quins gerents portaran la voluntat política expres-
sada en el Ple a una realitat satisfactòria”, va concloure.

Els veïns demanen l’aturada definitiva 
de les obres de l’hotel del Palau POLÈMICA/ El passat 24 d’abril l’Ajuntament va anunciar

que rescindeix el contracte de les obres dels túnels de la pla-
ça de les Glòries i que aquesta decisió farà que els treballs
en aquest espai s’aturin entre 8 i 12 mesos.

Aquesta decisió ha generat una certa preocupació en
les associacions de veïns que viuen al voltant de la plaça.
De fet, els veïns del Fort Pienc, el Poblenou, el Clot-Camp
de l’Arpa i la Sagrada Família han publicat un comunicat
conjunt on reclamen que es completin els informes tèc-
nics i jurídics per depurar responsabilitats. En el text tam-
bé insten el consistori a tramitar “amb la major celeritat, ri-
gor tècnic i jurídic, transparència i consens” la modificació
del pla, però que això no impliqui l’aturada de projectes
com el parc Canòpia, els habitatges i els equipaments pú-
blics projectats i la unió del tramvia per la Diagonal.

Preocupació per l’aturada 
de les obres de les Glòries

La FAVB promou una visió feminista dels barris i la ciutat amb el Fòrum Veïnal de Dones

Les dones es fan sentir
FEMINISME/ “Barcelona no serà justa ni
democràtica fins que no esdevingui la ciu-
tat de les dones, fins que no es faci sentir
amb força el seu anhel d’igualtat”. Sota
aquesta màxima, la Federació d’Associa-
cions de Veïns de Barcelona (FAVB) va or-
ganitzar, els dies 5 i 6 d’aquest mes, el
Fòrum Veïnal de Dones, unes jornades
que es van celebrar al Centre cultural Te-
resa Pàmies, a l’Esquerra de l’Eixample. 

Les jornades van arrencar divendres  5
a les set de la tarda amb una performance
a càrrec del col·lectiu L’Artèria, que va ser-
vir per donar pas a la presentació del
fòrum. Tot seguit, la historiadora Isabel
Segura va encarregar-se de la conferèn-
cia inaugural i la primera jornada es va
cloure amb un altre espectacle, aquest
cop de la mà de la Coral de dones de la
Flor de Maig. 

L’endemà, a dos quarts de 10 del
matí, van començar a fer-se els primers
tallers, que van tractar assumptes rela-
cionats amb la cura del cos, l’“economia
de vida” i posteriorment se’n van fer dos
més dedicats a fomentar el respecte pel
barri i per la ciutat, respectivament. Tot
seguit, el plenari de la trobada va servir
per debatre les conclusions del fòrum i,
un cop aquestes van estar establertes, es
va fer l’últim acte, de caràcter molt emo-
tiu, amb un record especial o “donatge” a
Teresa Pàmies. 

“LA CIUTAT AMB ULLS DE DONA”
Aquesta trobada suposa un pas més per
fomentar la mirada cap als barris barcelo-
nins “amb ulls de dona”, les quals “són al

cor de tots els problemes de la ciutat i del
país”, destaquen des de la FAVB. “Per im-
pulsar totes les lluites socials, democràti-
ques o mediambientals en què ja som
moltes vegades força motriu, necessitem
aplegar-nos de nou com a dones cons-
cients, lliures i determinades”, afegeixen. 

Per tot plegat, des de la federació con-
sideren que les dones “necessiten prendre
la paraula”, a més d’adonar-se de la seva
“capacitat transformadora” per tal de
“mirar la realitat i somniar la ciutat” que
volen bastir. 

Per altra banda, la FAVB posa de mani-
fest com “la degradació del mercat labo-
ral” afecta “especialment” les dones, en
tant que “majoritàries en el col·lectiu de
treballadors pobres”. En aquesta línia, as-
seguren que la destrucció de l’estat del
benestar i el desmantellament dels ser-
veis públics recauen sobre les esquenes
de les dones. 

VIOLÈNCIES
Per últim, la federació també relaciona
aquesta situació amb la violència mas-
clista. “Seguim sent el centre de totes les
violències”, expliquen des de la FAVB en
boca del col·lectiu femení, unes violències
que van “des dels crims de gènere fins al
tràfic de persones i l’explotació”. 

És per tots aquests motius que la FAVB
considera molt important la celebració
del Fòrum Veïnal de Dones, ja que “busca
contribuir a una nova embranzida del mo-
viment veïnal i a la seva lluita per la ciutat
democràtica des de les capacitats, l’ener-
gia i la mirada rebel de les dones”.
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CONVIVÈNCIA/ La futura ober-
tura d’una mesquita al barri de la
Prosperitat, a Nou Barris, ha ge-
nerat una certa divisió entre els
veïns de la zona.

De fet, el passat 20 d’abril es va
fer una manifestació des del lloc
on s’ha d’obrir el centre fins a la seu
del Districte. Els seus organitzadors
van defensar que el seu rebuig a
l’espai obeeix a motius “legals i ur-
banístics”. Tot i això, a la marxa tam-
bé hi van ser presents integrants
de partits i grups racistes.

D’altra banda, dies abans d’a-
questa marxa, diferents associa-
cions, entre elles la FAVB, van fer
públic un comunicat per defensar
l’obertura del centre.

Divisió veïnal 
a la Prosperitat
per una mesquita

INFRAESTRUCTURES/ L’Associació de
Veïns de Sant Andreu Sud ha dit prou.
Cansats de conviure des de fa més d’una
dècada amb el projecte de les obres del
TGV de la Sagrera, un projecte que “se-
para els barris i els degrada”, l’associació
ha engegat una campanya per denun-
ciar el que els veïns anomenen forat de
la vergonya. 

L’objectiu d’aquesta iniciativa, que han
impulsat a través del portal Change.org, és
instar tant l’Ajuntament com la Generali-
tat a donar prioritat a la finalització de les
obres i pressionar el ministeri de Foment
perquè compleixi  amb tots els seus com-
promisos.

L’entitat ha publicat un manifest, que
també ha fet arribar a les tres institucions,

en el qual exposa les raons per les quals
demana que es desbloquegi “una obra
que ningú ha demanat, de la qual no s'en-
treveu el final i que condemna el barri a
presoner d'un mur que converteix la zona
en un cul de sac abocat a l'oblit i l'abandó”.

És per això que, en quatre punts, l’as-
sociació exigeix reclamar a Foment “la re-
presa immediata de les obres, així com la
seva finalització en terminis coherents i
raonables”, demana que l’espai de les
obres estigui “cuidat, net i vigilat” i que s’a-
consegueixin “de manera urgent i per les
vies que calguin” els permisos per poder
actuar als punts on l’obra està més avan-
çada. L’associació acompanya la seva cam-
panya amb un vídeo penjat a YouTube on
mostra el deteriorament de les obres.

Clam dels veïns de Sant Andreu Sud 
per acabar amb el forat de la Sagrera

La FAVB fa una crida en defensa 
d’unes residències dignes

GENT GRAN/Unes residències as-
sistides per a gent gran on es
pugui viure dignament. Aquest és
l’objectiu d’una de les darreres cri-
des que ha fet la FAVB, que a través
del seu departament de Sanitat ha
impulsat un manifest per demanar
que els centres on viuen desenes
de milers d’avis i àvies reuneixin
uns mínims perquè aquestes per-
sones visquin dignament. La ini-
ciativa, que està penjada al portal
web de la federació, busca recollir
el màxim de suports possibles per
exigir al Consorci de Serveis Socials
de Barcelona, integrat per la Gene-
ralitat de Catalunya i l'Ajuntament
de Barcelona, que vetlli perquè
aquests equipaments siguin de
qualitat.

La FAVB denuncia que, degut
al fet que la majoria d’aquestes re-
sidències les gestionen empreses
privades amb ànim de lucre, con-
templen l’atenció a les persones
grans com “un negoci en dreti-
ment de la seva atenció i el seu
benestar”. Per aquest motiu, la fe-
deració creu que cal fer tot el pos-
sible perquè aquests centres
siguin “de gestió pública”, que
“s’augmentin els recursos per ga-
rantir una atenció de qualitat i uns
bons programes de rehabilitació” i
que “s'elabori un pla general parti-
cipatiu que defineixi les necessi-
tats d'aquest col·lectiu”.

En aquest manifest, que adre-
cen tant al Parlament com a la Ge-
neralitat, la FAVB explica que les
dades d’aquest any diuen que, a
tota la ciutat, hi ha 193 residències
assistides on hi viuen més d’11.200
persones. La federació critica que,

tot i que algunes són equipaments
públics, la gran majoria les gestio-
nen companyies privades, algunes
de les quals no es dediquen única-
ment a això. De fet, la FAVB diu que
alguns d’aquests centres estan
gestionats per empreses que es
dediquen a la construcció, i que
moltes d’aquestes companyies,
quan guanyen els concursos de
gestió, acomiaden bona part del
personal que assisteix els residents.

La FAVB també adverteix que,
tot i que el Consorci de Serveis So-
cials de Barcelona (integrat per l’A-
juntament i per la Generalitat)
s’encarrega de controlar i supervi-
sar l’activitat de les empreses ges-
tores, a la pràctica la majoria
d’aquestes opten per aplicar “polí-
tiques empresarials on es priorit-
zen els beneficis econòmics en
detriment de la qualitat i el benes-
tar”, una manera d’actuar que fa
que els familiars dels usuaris s’ha-
gin queixat reiteradament per la
mala qualitat del menjar o la
manca de personal, entre altres.

Per aquest motiu, al final del
text, la FAVB recull un seguit d’exi-
gències que han traslladat als orga-
nismes públics. La federació
demana que s’augmentin els re-
cursos destinats a les residències,
però que aquests repercuteixin en
els usuaris, que es faci una gestió
pública d’aquests equipaments
amb un control públic del seu ús, la
creació de mecanismes de partici-
pació que integrin familiars i veïns i
que s’elabori un pla general (amb
participació dels veïns) que defi-
neixi les necessitats de la gent gran
perquè pugui viure dignament.

HABITATGE/ Plantar cara al lobby
immobiliari. Aquesta és la gran
raó que ha motivat la creació
del Sindicat de Llogaters, una
entitat que es va presentar el
passat dia 12 a un Casinet
d’Hostafrancs pel de gom a gom
i que en el seu manifest funda-
cional defensa “el dret a l’habi-
tatge i un lloguer assequible, es-
table, segur i digne”.

Els promotors de la iniciativa,
un grup de veïns que tenen el
suport de més d’una desena
d’entitats i associacions, van dir
que el seu primer gran objectiu
és acabar amb la Llei d’Arren-
daments Urbans (LAU), vigent
des de l’any 2013.

El Sindicat de
Llogaters omple
el Casinet

POBRESA/ Més d’un miler de
persones dormen cada nit als
carrers de la ciutat. Aquesta és la
xifra que la Xarxa d’Atenció a
Persones Sense Llar (XAPSLL) va
fer pública el passat dijous 18 des-
prés del darrer Recompte, que un
miler de voluntaris van fer durant
la nit anterior. Aquesta xifra su-
posa un increment d’un 9% més
que en el Recompte del 2016.

On s’han detectat més casos
és a Ciutat Vella (271), mentre que
l’Eixample (210) i Sants-Mont-
juïc (131) són les altres dues zo-
nes de la ciutat amb més pre-
sència. Els resultats del Recomp-
te també van dir que 1.954 per-
sones s’allotgen a equipaments.

1.026 persones
dormen cada dia 
al carrer a la ciutat
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CIVISME4El govern d’Ada Co-
lau ha posat fil a l’agulla amb la
mesura que va aprovar fa dos
mesos per “recuperar la Boque-
ria per al veïnat” i pal·liar els
problemes generats per l’allau de
turistes que rep cada dia. 

En aquest sentit, des del pas-
sat dia 12 el mercat disposa de tres
agents cívics destinats a informar
i sensibilitzar el públic pel que fa
al civisme i la convivència. “Estem
treballant de manera ferma per-
què la Boqueria sigui un espai en
el qual els barcelonins puguin
anar a fer les seves compres i els
paradistes puguin fer la seva fei-
na amb comoditat i tranquil·litat”,
expliquen des de l’Ajuntament. 

Els tres professionals esco-
llits han rebut una formació es-
pecífica sobre el mercat i sobre
tècniques de mediació i d’as-
sertivitat, entre altres. A més, te-
nen coneixements d’idiomes. 

Per facilitar la recollida de
dades, els agents treballaran

amb una aplicació que els per-
metrà registrar-hi les incidències
que es produeixin. 

L’equip d’agents treballarà
cada divendres i dissabte des del
mes d’abril fins a l’octubre, de
dos quarts de nou del matí a vuit
de la tarda, informant els visi-
tants sobre la normativa actual
del mercat i vetllant perquè es
compleixi. Per altra banda, tam-
bé s’ha ampliat el servei de vigi-

lància i s’han instal·lat cinc cà-
meres noves de videovigilància.

I és que la Boqueria és un dels
atractius turístics més impor-
tants de la capital catalana, un fet
que provoca que cada cop el vi-
sitin més turistes. Qui ha col·la-
borat a engrandir la seva fama ha
estat la cadena estatunidenca
CNN, que considera la Boqueria
com el mercat número 1 mundial
en productes frescos.

L’equip d’agents cívics està format per tres persones. Foto: Ajuntament

El “millor mercat del món”, la
Boqueria, estrena agents cívics
» Tres professionals vetllaran perquè es compleixi l’actual normativa

» La cadena CNN situa l’espai al capdavant del rànquing mundial

El quart Tast a la Rambla
aplegarà 50 restaurants

GASTRONOMIA4Queden pocs
dies per a la quarta edició del
Tast a la Rambla, l’espai gastro-
nòmic d’Amics de la Rambla i
l’agència Grup GSR. Tindrà lloc
del 8 a l’11 de juny a la part bai-
xa del cèlebre passeig barceloní
i comptarà amb la participació
de 50 restaurants de la ciutat. 

Enguany l’esdeveniment di-
vidirà les propostes de degusta-
ció en diferent àrees: d’Autor, de
Pastisseria, de Tapes i platillos
i de Cuina Tradicional. 

Una altra de les novetats de
l’edició d’aquest any del Tast a la
Rambla és que s’habilitarà un es-

pai per a activitats diverses. En-
tre altres, es faran exhibicions de
cuina en directe i actuacions
musicals per amenitzar les jor-
nades. A més, hi haurà un espai
específicament dedicat a la de-
gustació de vins, caves, cerveses,
cafès, vermut i gelats, anomenat
aula de carta Arts Santa Mònica.

Per altra banda, els visitants
podran enguany pagar amb tar-
geta de crèdit o de dèbit direc-
tament a tots els estands. 

El Tast a la Rambla, a més,
comptarà amb 20 persones del
Casal dels Infants del Raval i 45
del CETT (l’Escola de Turisme). 

La Setmana dels Mercats posa
èmfasi en la cuina saludable

DINAMITZACIÓ4La quarta edi-
ció de la Setmana Internacional
dels Mercats ofereix més de 80
activitats durant dues setma-
nes, del 15 al 31 de maig. 

El lema de l’edició d’enguany,
que és la quarta, és “mercats per
a una nova generació”, amb el
qual vol apropar els productes
frescos i saludables als clients,
posant especial èmfasi a l’hora de
seduir els joves.  D’aquesta ma-
nera, els diferents mercats de la
ciutat posaran en marxa accions
culturals als vespres i nits on la
música, les tapes i les degusta-

cions seran les protagonistes.
De fet, el passat dia 13 la Nit dels
Mercats va omplir els mercats
del Ninot, la Sagrada Família i
Santa Caterina amb cultura i
tasts d’alimentació. 

Segons asseguren des de
l’Ajuntament, amb aquesta set-
mana “es farà palès que els
mercats són els centres dels ba-
rris, on les relacions personals
hi tenen cabuda”. Així, els mer-
cats es reivindicaran com es-
pais d’alimentació saludable
on es poden comprar produc-
tes frescos i de qualitat.  

Picada d’ull del Tapantoni 
a les tapes vegetarianes

TAPES4Fins al 28 de maig, Sant
Antoni Comerç (SAC) celebra
una nova edició del Tapantoni.
Enguany, la novetat més impor-
tant és la inclusió de propostes
gastronòmiques pensades per
als vegetarians. D’aquesta ma-
nera, la ruta de tapes caracterís-
tica del barri de Sant Antoni farà
un pas més enllà i s’obrirà a un
públic cada cop més nombrós. 

En aquest sentit, dels 44 par-
ticipants en el Tapantoni, 12 in-

clouran una tapa vegetariana, a
banda de la seva habitual. Com
en l’edició anterior, el preu de les
tapes amb beguda és de 2,50 eu-
ros i el dels menús especials
serà de 25 euros. 

Com cada any, el Tapantoni
també ofereix concursos. En un,
els consumidors podran votar
l’establiment amb la millor tapa
o menú i, en l’altre, s’oferirà un
premi de 1.000 euros en vals de
compra per als clients.

Mostra | Torna la fira Vi i Gastronomia a Santa Caterina
L’Associació de Veïns i Comerciants del Voltant del Mercat de Santa Caterina estan ultimant els
detalls per a la setena fira Vi i Gastronomia a Santa Caterina, que se celebrarà el divendres 26 i

el dissabte 27 de maig a l’exterior del mercat. Hi haurà carpes de bars i restaurants del barri 
que oferiran tasts dels seus productes acompanyats de cellers amb vins catalans.
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NATACIÓ4El passat dimecres
17, el Teatre Principal de Sabadell
es va convertir en l’epicentre de
la natació de casa nostra, ja que
va ser l’escenari de la 16a Diada
de la Natació Catalana, a la qual
hi van assistir totes les entitats del
país, incloent el CN Barcelona i
l’Atlètic Barceloneta.

El CNB va rebre la millor
classificació dels dos clubs del
districte, amb un sisè lloc en la
general. A més, Fran Valera va
rebre una menció especial, men-
tre que a Paula Gilabert li van
concedir una medalla al mèrit es-
portiu per la seva trajectòria
com a saltadora.

Per trobar l’Atlètic al ràn-
quing per clubs cal baixar tres es-
glaons més, ja que els de la Bar-
celoneta van acabar novens. Tot
i això, dos jugadors actuals de
waterpolo del club, Roger Tahull
i Miquel Linares van rebre llurs
mencions especials i l’ex jugador
Fran Fernández va rebre una

medalla al mèrit esportiu per la
seva llarga carrera.

El CN Sabadell, el CN Sant
Andreu i el CN Terrassa van
ocupar les tres primeres posi-
cions de la gala.

DESENLLAÇ DE LA LLIGA
Aquest mes, però, s’estan decidint
les lligues de waterpolo. Després
que el CN Sabadell guanyés la Di-

visió d’honor femenina, el torn
era per a l’Atlètic, que després de
derrotar el Barcelona en les se-
mifinals, va afrontar la final de la
lliga contra el Sabadell.

El dia del tancament d’a-
questa edició de Línia Ciutat
Vella, la sèrie estava empatada a
un i s’havia de resoldre en el ter-
cer i definitiu partit, el dia 20 a
la piscina de Sant Sebastià.

El CNB va ser premiat amb la sisena posició general. Foto: CNB

El CN Barcelona i l’Atlètic no
es perden la Diada de la natació

» Els clubs acaben com a sisè i novè millors equips del país
» La lliga masculina de waterpolo es va resoldre el passat dia 20

Ezzaydouni i Andrews, els més
ràpids a la Cursa de Bombers

ATLETISME4Ibrahim Ezzay-
douni i Jessica Andrews van ser
els millors. L’atleta marroquí i la
corredora britànica van procla-
mar-se vencedors de l’edició del
2017 de la Cursa dels Bombers,
que va aplegar més de 13.000
participants el passat diumenge
7 de maig.

La prova, una de les curses de
10 quilòmetres amb més atractiu
que es disputen a la ciutat durant
la primavera, va acabar de la
millor manera possible, amb un
esprint final per la victòria en el
qual l’africà (29 minuts i 30 se-

gons) va ser més ràpid que Car-
les Castillejo (29 minuts i 37 se-
gons). El tercer en discòrdia va ser
Abderrahim El Jaafari, que va
aturar el cronòmetre 10 segons
després que Castillejo.

Per la seva banda, Andrews
(dona del ciclista Daniel Martin,
que la va ajudar a preparar la
cursa i que la va acompanyar a
la ciutat), va completar la prova
amb una gran marca de 32 mi-
nuts i 49 segons, superant dues
de les eternes candidates a la vic-
tòria, la badalonina Míriam Or-
tiz i la triatleta Sara Löehr.

25 partits de sanció 
per l’agressió a un àrbitre

FUTBOL SALA4El Comitè de
Competició de la Federació es-
panyola de futbol ha sancionat
amb 25 partits Cristian Leal, un
jugador del Barceloneta Futsal
Club Esportiu, que va agredir
l’àrbitre del partit de Segona B
que el seu equip va jugar contra
l’Olympic la Floresta el passat 29
d’abril al pavelló municipal Ma-
rítim de la Barceloneta.

Leal, el capità de l’equip, va
donar un cop de puny a l’àrbitre
quan quedava menys d’un minut
per al final del partit després que
li xiulés una falta en contra. El

col·legiat va caure a terra però tot
i que va quedar commocionat pel
cop, va poder acabar el partit.

El periodista Àlex Masana,
que era a la graderia, va gravar l’a-
gressió en vídeo i la va pujar al seu
perfil de Twitter, on es va tornar
viral per la difusió que van fer
programes com el Carrusel De-
portivo de la Cadena SER.

És la segona vegada que algú
del club rep una sanció dura per
un fet d’aquest tipus, ja que un
dels membres de l’staff tècnic
també va agredir un àrbitre du-
rant el curs 2015-16.

El CB Ciutat Vella tanca un nou
curs a Copa en setena posició

BÀSQUET4Una altra tempora-
da que ja forma part dels llibres
d’història. El CB Ciutat Vella
d’Àlex Gil va tancar, el passat 30
d’abril, una nova campanya a
Copa Catalunya amb una setena
posició que garanteix que el con-
junt blau marí repetirà presència
a la màxima categoria del bàs-
quet del país el curs que ve.

Lluny de la zona alta però
també sense problemes per man-
tenir la categoria, l’equip ha tan-

cat el curs amb un balanç de 13
victòries i 13 derrotes, el Ciutat
Vella s’ha quedat a un sol punt de
ser l’equip més anotador de la ca-
tegoria (2035 punts a favor pels
2036 del CB Tortosa).

DOS ‘TRAINING CAMPS’
Amb el curs ja tancat, dues de les
pròximes cites al CEM Ciutadella
seran els training camps que es
faran a l’última setmana de juny
i a la primera de juliol.

Vela | Compte enrere per al 44è Trofeu Comte de Godó
Les embarcacions ja estan a punt. El pròxim dijous 1 de juny es donarà el tret de

sortida a la 44a edició del Trofeu Comte de Godó de vela, una de les cites d’aquesta
disciplina amb més tradició de la ciutat. El primer dia serà el torn per al registre

dels participants i entre els dies 2 i 4 es faran les regates i es lliuraran els premis.
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DIUMENGE 28 DE MAIG
17:00 L’holandès errant, una de les grans obres

de Richard Wagner, s’acomiada del Liceu des-
prés de gairebé un mes de representacions.
/ Gran Teatre del Liceu.

DIVENDRES 26 DE MAIG
16:15 Segona sessió del taller anomenat Eco-

nomia per a no economistes: la darrera glo-
balització 2001-2017, que coordinarà la pro-
fessora Alberta Toniolo. Cal inscripció prèvia,
places limitades. / Llibreria Pròleg.

FINS AL 7 DE JUNY
10:30 Tots els dimecres fins al 7 de juny arri-

ba una nova sessió del taller Cuina del Japó
actual, del qual s’encarrega la professora
Miho Miyata. Cal inscripció prèvia. / Cen-
tre Cívic Pati Llimona.

TOT EL MES
Matí-Tarda God Bless America! és el nom d’u-

na mostra de Martha Rosler, una artista
que durant la dècada dels anys 60 va ser pio-
nera fent servir el vídeo com a eina de de-
núncia. / MACBA.

A PARTIR DEL 14 DE JUNY
Matí-Tarda Björk Digital és el nom d’una sèrie

de treballs de realitat virtual que diferents ar-
tistes multidisciplinars han fet en col·labo-
ració amb aquesta coneguda cantant islan-
desa. / CCCB.

DIVENDRES 26 DE MAIG
17:30 En el marc de les Festes de Primavera de

la Barceloneta s’ha organitzat una jornada lú-
dica per a majors de 4 anys que es farà a l’ai-
re lliure. / Centre Cívic Barceloneta.

DIUMENGE 11 DE JUNY
12:00Darrera representació d’aquesta adaptació

de la història d’Els tres porquets que ha fet la
companyia Teatro Arbolé. Les entrades es po-
dran adquirir per 10 euros. / La Puntual. Put-
xinel·lis de Barcelona.

DIUMENGE 28 DE MAIG
12:00 Partit de futbol corresponent a la 34a jor-

nada de Tercera catalana entre el CF Barce-
loneta i l’FC l’Esquerra de l’Eixample. / Mu-
nicipal de la Barceloneta.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

En el marc de la Festa de la Ciència es
farà una sessió que forma part del con-
junt de les iniciatives Let it grow. / Parc
de la Ciutadella.

La Ciutadella, a punt 
per a una jornada verda
Dissabte 27 de maig a les 10:00

Michèle Ndjongui i Aïda Colmenero
s’encarregaran de coordinar un taller
de dansa contemporània en el marc del
festival Africa moment. / Centre Cívic
Barceloneta.

Arriba un taller sobre dansa 
contemporània africana
Del 29 de maig al 2 de juny 

Les fotografies, els reportatges i els ví-
deos finalistes del concurs World Press
Photo 2017 s’exposen, des de finals del
mes passat i fins al primer dilluns del
mes que ve. / CCCB.

Les fotos del World Press
Photo s’exposen al CCCB

Fins dilluns 5 de juny

Per 44a vegada, el Reial Club Nàutic de
Barcelona celebrarà una de les seves
proves més emblemàtiques, el trofeu
de vela Comte de Godó.

El trofeu de vela Comte de
Godó arriba a la 44a edició

De l’1 al 4 de juny
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